
 
 
Z á p i s z jednání sociálně zdravotní komise  MČ Praha 17 konané dne 12.  září 2011 
 
 
Přítomni: Petr Čermák, PhDr. Jindřich Kadlec, MUDr. Antoine Katra, Bc. Václav Krása, 
                Bc. Olga Krásová, MUDr. Zdeňka Neužilová, Sněženka Škrabánková 
Host:       Ing. Marie Vaicová, Mgr. Monika Čermáková 
Omluveni: Monika Richterová, Mgr. Alena Presslová 
 
P r o g r a m : 1) Reformy v sociální a zdravotní oblasti 
                       2) Sociální lůžka v zařízení -  Domov sv. Karla Boromejského  
                       3) Výstavba domu pro seniory 
                       4) Kontaktní místo ÚP, převod agendy nepojistných dávek 
                       5) Různé 
 
k bodu 1) 
Bc. Václav Krása 
- informoval o stavu reforem ve zdravotnictví 
- vyjádřil nesouhlas s rozdělením zdravotní péče na standardní a nestandardní péči 
- NRZP nesouhlasí rovněž s kategorizací 
- nesouhlasí s tím, že poplatek za pobyt ve zdravotnickém zařízení není časově omezen tak,  
  jak je tomu v zemích EU, při dlouhodobě hospitalizaci se mnoho lidí dostane do finančních  
  problémů  
 
MUDr. Antoine Katra 
- hovořil o zkušenostech v zahraničí, zastává názor na zachování současné úrovně péče  
  dostupné pro všechny 
 
MUDr. Zdeňka Neužilová 
- není dosud jasno, co standard a co bude nadstandart – chce to čas 
 
Bc. Krása  
- změny v sociální oblasti – změní se kritéria pro nárok na dávku 
- prosadil, aby příspěvek na péči byl nadále vyplácen oprávněným osobám, nikoliv  
  poskytovatelům pomoci 
 
k bodu 2) 
- členové komise měli k dispozici písemný materiál k tomuto bodu 
- PhDr.  Jindřich Kadlec požádal Mgr. Moniku Čermákovou, aby informovala komisi o   
 dané   problematice 
-Mgr. Monika Čermáková seznámila komisi s podrobnostmi, uvedla, že jde o ukázkový   
 případ, kdy se daná situace této klientky opakuje i u jiných  klientů, kteří využívají služeb 
CSZS a podrobně popsala situaci 
- Bc. Krásová vznesla dotaz, zda se nejedná o problém týkající se pobytu na sociálním lůžku,   
   neboť ohledně pobytu na klasickém zdravotním lůžku  není možné ze strany obce zasahovat  
- Bc. Václav Krása navrhl, aby komise doporučila Radě MČ Praha 17 na příštím jednání  
  vyvolat jednání s vedením Domova sv. Karla Boromejského týkající se stanovení 
  – upřesnění   podmínek pro přijímání na sociální lůžka,  podklady pro Radu by měla  
   připravit Mgr. Alena Presslová, a to ve smyslu jak jsou lůžka využívána, jejich finanční  
   krytí Městskou částí   Praha 17  
 
k bodu 3) 
- PhDr. Jinřich Kadlec – odkázal na písemný materiál  a v krátkém úvodu nastínil základní  
  obsah předloženého materiálu 
 



- Ing. Marie Vaicová – místostarostka MČ Praha 17  uvedla, že proběhla konzultace na  
  MHMP s radním Dolínkem, bylo přislíbeno uhrazení projektové dokumentace ve výši 
  8 mil. Kč  (2012), výstavba domova seniorů představuje  částku 170 mil. Kč (přislíbena  
  dotace ve výši 75 %   z MHMP) 
   2013 – mohlo by se začít stavět 
   2014 – dokončení stavby 
   umístění stavby se plánuje  na VŠ regionálního rozvoje v Řepích 
   je zastáncem výstavby domova pro seniory, neboť jeho výstavbu považuje za potřebnou pro  
  občany MČ Praha 17 
 
- Bc. Krása uvedl, že náklady na výstavbu domova pro seniory by byl vyšší než je zde 
   uváděno, uvedl, že dle dotačních zásad státu pro roky 2012 – 2013 nebude podporován  
  nárůst nových kapacit  zařízení tohoto typu pobytových služeb, poptávka je po zařízeních se  
  zvláštním režimem, kterých je nedostatek, např. pro osoby  trpící alzheimerovou chorobou,  
  stát bude dle jeho informací spíše podporovat transformaci stávajících zařízení na tento typ  
  pobytových služeb, dle jeho názoru je to spíše problematika, kterou má řešit  Praha jako  
  taková a ne městské části Prahy, dále uvedl, že nejvíce osob se stupněm postižením III. a IV. 
  (stupeň závislosti pro PnP) obývá bezbariérový dům ve Vondroušově ulici, pomoc těmto 
  osobám je zajišťována ze strany Klubu občanů BBD – funguje 24hodinová služba), výstavbu 
  tohoto typu zařízení – domov pro seniory – nedoporučuje 
 
- MUDr. Antoine Katra  
   uvedl, že je vše příliš čerstvé, vše je pouze v přípravě a tak se to musí posuzovat, pro  
   rozhodování a konečné rozhodnutí jsou zapotřebí další podklady, které dnes nejsou k  
   dispozici 
 
-Petr Čermák     
  uvedl, že v Řepích neprobíhá komunitní plánování, přiklání se spíše k DSP, doporučuje, aby  
  ze strany CSZS byla zpracována komplexní analýza všech možností, tzn. druhů zařízení,  
  které by přicházely mimo domov pro seniory v úvahu, vznesl otázku týkající se ústupového 
  bydlení a  eventuelního vyčlenění 1- 2 pater domu pro tyto účely 
 
- Ing. Marie Vaicová 
   odpověděla na otázku pana Čermáka  ohledně využití ústupového bydlení s tím, že toto není  
   možné realizovat a ona je nadále zastáncem myšlenky vybudování domu pro seniory 
   ohledně komunitního plánování sdělila, že je to povinnosti krajů – magistrátů, v nejbližším  
   čísle řepského časopisu vyjde anketní lístek – dotazník, ve kterém se mohou obyvatelé Řep  
   vyjádřit k otázce eventuelního zájmu  týkajícího se řešení otázky  pobytových zařízení  
   sociálních služeb 
 
- Bc. Krása 
   k plánovanému dotazníku podotkl, že by nemělo jít o jednoduchý dotazník zaměřený pouze  
   na otázku výběru typu zařízení, ale měl by obsahovat i zásadní informace o podmínkách, za  
   kterých budou lidé do tohoto zařízení  přijímáni) -  není si vědom, že by otázka dotazníku  
   prošla jednáním Rady MČ  
   zastává názor, aby komise doporučila Radě MČ rozšíření  „Analýzy potřebnosti zřízení  
   pobytového zařízení pro seniory......“ o analýzu případné výstavby tohoto zařízení a  
   zpracování dalších alternativ, jak situaci seniorů a zdravotně postižených za území Řep řešit 
 
k bodu 4) 
- Bc. Krása uvedl, že tento bod nebude na dnešním jednání komise projednáván 
   (tajemník Ing. Němejc nemocen, Mgr. Presslová omluvena-dovolená) 
 
k bodu 5) 
Bc. Krásová informovala o kontrole, která proběhla – nebyly zjištěny závady 



 
Předseda komise – Bc. Václav Krása navrhuje, aby komise přijala na své schůzi toto 
usnesení: 
 
l. Komise doporučuje Radě MČ Praha 17 na příštím zasedání vyvolat jednání s vedením  
   Domova sv. Karla Boromejského týkající se upřesnění – definice podmínek, za  
   kterých budou občané Řep přijímáni na sociální lůžko, finanční krytí nákladů za 
   pobyt  v tomto zařízení, a to  za účelem podávání jednotných a relevantních informací  
   pro žadatele o pobyt na sociálním lůžku 
 
  (Podklady pro jednání Rady MČ v tomto směru připraví pro jednání Rady Mgr. Presslová,  
    a to následovně:   

- současný  stav podmínek - kritérií, za kterých jsou žadatelé přijímáni na  sociální lůžko 
- využití lůžek ze strany MČ Praha 17 
- finanční úhrada za pobyt na sociálním lůžku (výše platby ze strany  MČ Praha 17 a 

výše platby ze strany uživatele této služby) 
 
 
2. Komise  doporučuje Radě MČ Praha 17, aby byla  doplněna  „Analýza potřebnosti  
    zařízení pobytového zařízení pro seniory na území MČ Praha 17 typu domova pro  
    seniory a domova se zvláštním režimem“  o analýzu  týkající se případné výstavby  
    navrhovaného zařízení a dále o analýzu zajištění služebprostřednictvím DPS- 
    terénními sociálními službami. 
 
3. Komise oceňuje zpracovaný materiál  „Analýza potřebnosti zřízení pobytového  
    zařízení pro seniory na území MČ Praha 17 typu domova pro seniory a domova se  
   zvláštním režimem“. 
 
 
Komise většinou hlasů navrhované usnesení odsouhlasila. 
 
Jednání komise ukončeno v 18. 45 hodin. 
 
Příští jednání SZK je plánováno na pondělí 17.10. od 17 hodin v CSZS Bendova ul. 
 
 
 
Zápis z jednání komise zpracovala: Stanislava Polívková 


